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T R IB U N A  L L IL IR E

L’Assemblea de la Mutual de 1935
U n dels a c o rd s

p e r  j .  M e s f r e s  i M iq u c I

L ’Assemblea de la Mutual passada, quant a Filo
ni, no iou celebrada de la millor manera que 

convenia a la seva importancia i a la dels quantiosos 
interessos que hi f oren representats ; començar-la 
a quarts de ducs de la tarda, amb el pensament fit 
i impaciencia d’anar a dinar, no em sembla pas el 
niés convenient.

En dita Assemblea vaig presentar una propo- 
sició d’esmena a la proposta del Conseil, esmena que 
per comprendre que no hi havia prou temps per a 
discutir-la i a fi que no fos rebut jada amb poc es
tuili, vaig retirar.

Però coni que la crec de justicia, la reproduire 
ari per a coneixement de tots els sindicáis i amb 
el prec que els contraopinants, que no em con
venceren, intentili fer-ho, puix que si em conven
cen, els asseguro que lio confessaré, i aquesta dis
cussici podrà servir per tenir-la en compte en els 
acords de Fany vinent.

En el pressupost présentât pel Conseil per la 
seva aprovació hi consta: “ Ingressos per Certifi
cats Mèdics 55.775*52 pessetes.”

En les proposicions presentades pel Conseil: 
“ Desti del sobrant del Fons M ixt. Prim er: Que 
durant l ’exercici 1935-36, i sense prejutjar el que 
es pugui acordar per a exercicis posteriors, es des
tinili del Fons M ixt 100.000 pessetes per a la con
donado de quotes. Segon : Que es continuili apli- 
cant a la condonado de quotes els ingressos pro
duits pels certificats obligatoris. Tercer: Que la 
condonado es continui fent pel Conseil segons el 
criteri aprovat en la Junta General Extraordina
ria de l ’any 1931 i dacord amb l’autorització con
cedida al Conseil en aquella Junta General.” 

Aquesta forma de condonació és que es repar- 
teixi entre tots els grups de la Mutual, que c.0111 
se sap són deu.

La nieva proposició era: “ Que la condonació de 
quotes es faci preferentment al Crup I dTnvali- 
desa, i si hi liagués sobrant, al Grup I de V id a .”

Si estudiem la proposició del Coniseli veurem 
que les 100.000 pessetes que es destinen al perdó 
ele quotes, unes són procedents del sobrant del 
Fons M ixt i les altres són les 55-775’52 pessetes 
procedents deis certificáis oficiáis obligatoris. 
(Acord segon.)

jo  afirmava i afirmo, que en Taportació d’a- 
questes 55.775*52 pessetes procedents de certificáis, 
teóricament tots els sinclicats hi contribuím per 
un igual, perqué tots venim obligats a emprar- 
los en la nostra actuació professional.

¿E s just que en repartir-les en forma de condo
nació de quotes hi hagi una majoria de sindicáis, 
2904 que formen el Grup I dlnvalidesa, que en rc- 
bin un benefici coni a un, i una minoría de 592 ins- 
crits en el Grup V  de Vida en rebin un benefici 
deu vegades superior? Perqué aixi resulta de con
donar les quotes a tots els grups.

De la justicia i equitat d'aquest fet és del que 
prego que em convencin els contraopinants. E11 
plante jar aquesta proposició meva ho faig encorat- 
jat per dos motius; primer perqué la crec justa, 
i en segon Hoc, perqué acaba va de presenciar l'A s
semblea de la Cooperativa de Consum, i havia 
sentii una sèrie d’oradors que amb insistència de- 
fensaven que del fons del Sindicat 110 sìiavien de 
pagar despeses d* administrado de la Cooperativa, 
perqué al fons del Sindicat hi contribuím tots els 
sindicats, i de la Cooperativa només se’n beneficien 
una minoria, però amb la diferència, que a la 
Cooperativa cl pagat pel Sindicat va al fons conni 
de la Cooperativa coni auxili pel seu creixement, 
coni es féu per la Mutual i altres filióles, i en el 
cas plantejat per mi, el benefici va a profit dels 
mutualistes particularment. Esperanza vana, cap 
d'aquells companys 110 es va creure obligat a aju- 
dar-nie a defensar els interessos d ’una majoria, i 
àdhuc algun, al meu entendre contradint la seva 
defensa anterior, va combatre la meva susdita pro
posició.


